
 

 

 
Tuloveroprosentin määrääminen vuodelle 2025 
  
KHALL 05.11.2024 § 202    
817/02.03.01.00/2024    
 
Kunnanjohtaja 

Kuntalain (410/2015) mukaan kunnanvaltuusto päättää  
tuloveroprosentista, kiinteistöveroprosenteista sekä muiden verojen  
perusteista viimeistään talousarvion hyväksymisen yhteydessä. Kunnan  
tulee ilmoittaa vuoden 2025 tuloveroprosentti Verohallinnolle  
viimeistään 18.11.2024.  
  
Sotkamon kunnanvaltuusto päätti 7.11.2023 § 208 kunnan  
vuoden 2024 tuloveroprosentiksi 7,5 %.  
 
Vuonna 2023 tuloveroa kertyi Sotkamon kunnalle 16,4 miljoonaa. 
Kuntaliiton 24.9.2024 päivittämän veroennustekehikon mukaan tuloveroa 
arvioidaan kertyvän nykyisellä veroprosentilla vuonna 2024 yhteensä 16,4 
miljoonaa euroa, vuonna 2025 yhteensä 17 miljoonaa euroa, vuonna  
2026 yhteensä 17,8 miljoonaa euroa ja vuonna 2027 yhteensä 18,2  
miljoonaa euroa.  
 
Korkotasojen nousun, isojen investointien kautta nousseen lainamäärän  ja 
hyvinvointialueuudistuksen myötä rajusti laskeneiden valtionosuus- ja 
verotulokertymien vuoksi kunnan meno- ja tulopohjaan on tullut iso 
muutos verrattaessa vuoden 2022 tasoon. Vuoden 2023 tilinpäätös oli 7 
miljoonaa negatiivinen ja talouden isossa kuvassa ei ole tapahtunut 
isompaa positiivista muutosta vuoden 2024 aikana. 
 
Nämä yllämainitut syyt ja verotulojen heikko kehittyminen nykyisellä 
veroprosentilla tulevaisuudessa kunnan talouden tilanteeseen ei ole 
odotettavissa positiivista muutos ilman talouden sopeutustoimia ja 
veroprosentin tarkastusta. 
 

 Lisätietoja asiasta antaa kunnanjohtaja Mika Kilpeläinen, puh. 044 750 
2111 tai mika.kilpelainen@sotkamo.fi 

  
Kunnanjohtaja 
Ehdotus Kunnanhallitus päättää kunnanvaltuustolle esittämänsä veroprosentin 

kuultuaan viranhaltijoiden esittelyn verotulojen kertymisestä ja talouden 
kokonaisnäkymistä. 
 
Kunnanhallitus päättää tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän pykälän 
osalta kokouksessa. 

 
Kunnanjohtaja 
Ehdotus kokouksessa Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle vuoden 2025 

tuloveroprosentiksi 8,5 prosenttia. 
 



 

 

Kunnanhallitus 
Päätös Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti kunnanjohtajan kokouksessa tehdyn 

ehdotuksen. 
 
Kunnanhallitus päätti tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän pykälän 
osalta kokouksessa. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kunnanvaltuuston puheenjohtaja Unto 
Väisänen poistui kokouksesta asian käsittelyn jälkeen klo 20.05. 


